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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Moje oœwiadczenie zwi¹zane jest z planowan¹ od ponad trzydziestu lat budow¹ obwodnicy dla miej-
scowoœci £apczyca, po³o¿onej w powiecie bocheñskim (województwo ma³opolskie).

Sprawa budowy obwodnicy dla miejscowoœci £apczyca podnoszona jest ju¿ przesz³o trzy dekady. Po-
mimo tego budowa nie jest rozpoczêta, a inwestycji poza nazw¹ „Budowa obwodnicy £apczycy na dro-
dze krajowej nr 4” nie uwzglêdnia równie¿ „Program budowy dróg krajowych na lata 2011–2015”. Jako
senator RP i mieszkaniec Ma³opolski jestem zdumiony, i¿ tak istotny postulat, podnoszony od wielu lat,
po raz kolejny nie doczeka³ siê uwzglêdnienia.

O tym, jak wielkie znaczenie budowa tej obwodnicy ma dla mieszkañców i samorz¹du miejscowoœci
£apczyca, œwiadcz¹ liczne dzia³ania podejmowane w tym kierunku. W lecie 2009 r. mieszkañcy £apczy-
cy zablokowali na kilka godzin miêdzynarodow¹ trasê nr 4. W 2010 r. sporz¹dzona zosta³a lista osób,
które kategorycznie domagaj¹ siê budowy obwodnicy w £apczycy; widnieje na niej oko³o dziewiêciuset
podpisów. Inwestor posiada prawomocn¹ decyzjê o œrodowiskowych uwarunkowaniach zgody na reali-
zacjê przedsiêwziêcia nr RiG-7639/58/17/06/08/10 z dnia 16 czerwca 2010 r., wydan¹ przez wójta
gminy Bochnia. Ju¿ w 2009 r. parlamentarzyœci z Ma³opolski, interweniuj¹cy w zwi¹zku z blokad¹ miê-
dzynarodowej trasy nr 4, uzyskali zapewnienie Ministerstwa Spraw Wewnêtrznych i Administracji, Mi-
nisterstwa Infrastruktury oraz Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, ¿e temat budowy
obwodnicy bêdzie jednym z priorytetów w najbli¿szych latach.

Od wielu lat wielkim problemem £apczycy jest natê¿enie ruchu na drodze krajowej nr 4, która pro-
wadzi przez œrodek tej miejscowoœci. Natê¿enie to – ju¿ teraz bardzo du¿e – z roku na rok wzrasta. Wraz
z nim prawdopodobnie wzrastaæ bêdzie liczba ofiar œmiertelnych i liczba rannych w wypadkach bê-
d¹cych skutkiem braku obwodnicy, a tak¿e iloœæ emitowanych spalin, d³ugoœæ i czas trwania korków
oraz natê¿enie ha³asu. Nie jest prawd¹ twierdzenie, jakoby rozwi¹zaniem problemów mieszkañców mia-
³a byæ budowa autostrady A4, przebiegaj¹cej w pobli¿u £apczycy i Bochni. Budowa ta nie doprowadzi
ani do znacznego zmniejszenia natê¿enia ruchu w tej miejscowoœci, ani do poprawy bezpieczeñstwa jej
mieszkañców. Bez budowy obwodnicy problemy te z biegiem czasu bêd¹ coraz bardziej narastaæ.

Bardzo proszê Pana Ministra o podjêcie interwencji w tej niecierpi¹cej zw³oki sprawie w ramach po-
siadanych œrodków i kompetencji.
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